
Technische vragen commissie Burger en Bestuur (Begroting) 2-11-2023 

Agendapunt/onderwerp:    
 2e bestuursrapportage 2023 

Fractie  
       

Antwoord  

1  Welke organisatieontwikkeling 
wordt er uitgevoerd met de 
frictiekosten van EUR165k? 
 

GL  De werkorganisatie aanpassen aan de 
nieuwe omstandigheden. 

2 Raadsvoorstel: Welke extra 
uitgaven zijn er aan participatie 
gedaan en voor welke activiteiten? 
 

VVD De vraag is onduidelijk, verzoek opnieuw 
te stellen / te specificeren. 

3 P7 Doordecentralisatie lokale 
toegang Begeleid Thuis: "Het 
voornemen is om in derde kwartaal 
2023 te beginnen met de 
implementatie." Dat kwartaal is 
inmiddels achter de rug. Wat is de 
huidige stand van zaken? 

VVD De implementatie van Begeleid Thuis in de 
gemeenten Ouder-Amstel, Uithoorn, 
Diemen en Amstelveel/Aalsmeer stagneert 
vanwege een aantal vraagstukken die 
eerst beantwoord moeten worden:  
*Er is onduidelijkheid over de financiering 
van de uitvoering van Begeleid Thuis. 
Amsterdam ziet dit als een dienst die de 
gemeenten om niet kunnen uitvoeren. 
Echter de huidige vorm van MOBW 
begeleiding behelst meer dan alleen 
begeleiding maar ook o.a. huishoudelijke 
hulp, vervoer en hulpmiddelen. Dit zit 
inbegrepen in de huidige tarieven voor MO 
en BW waar Amsterdam geld voor 
ontvangt. De Amstelland gemeenten zijn 
van mening dat geld volgt cliënt. M.a.w. 
wanneer diensten overgenomen worden 
door de Amstelland gemeenten wensen de 
Amstelland gemeenten het geld dat 
Amsterdam nu ontvangt voor deze 
diensten overgeheveld moet worden naar 
de Amstelland gemeenten. *Er moet een 
afwegingskader gemaakt worden voor het 
indiceren van Begeleid Thuis waar een 
goed onderscheid gemaakt moet worden 
tussen de criteria voor Ambulante Wmo 
Begeleiding en Begeleid Thuis.  
*De huidige MO en BW aanbieders moeten 
nog aanbod ontwikkelen in de regio. De 
sturing hierop vanuit Amsterdam is niet 
afdoende geweest om dit in het najaar van 
dit jaar klaar te hebben. 
*De uitvoerende organisatie DUO+ moet 
meegenomen worden in de implementatie 
van Begeleid Thuis inhoudelijk maar ook 
financieel omdat de uitvoering van 
Begeleid Thuis extra werk met zich 
meebrengt.  
De verwachting is dat Begeleid Thuis niet 
eerder dan maart 2024 geïmplanteerd 
wordt. In de tussentijd ontvangen de 
Amstelland cliënten MO en BW conform de 
huidige werkwijze.   



4 P9 jeugdzorg: "Per 15 september is 
daarom een gereguleerde instroom 
ingevoerd bĳ die aanbieders die hun 
lumpsum voor 2023 uitgenut 
hebben." welke zorg wordt hierdoor 
concreet niet geleverd? 

VVD Inhoudelijk gezien wordt bij gereguleerde 
instroom alle zorg geleverd waarvoor de 
zorgaanbieders zijn gecontracteerd. 
Gereguleerde instroom betekend dat de 
cliënten die aangemeld worden voor 
jeugdzorg worden geprioriteerd naar crisis 
en niet crisis. Cliënten die crisiszorg nodig 
hebben worden zondermeer in zorg 
genomen. Die cliënten die geen crisiszorg 
nodig hebben worden beoordeeld en 
geprioriteerd in samenspraak met de 
gemeente waarbij het mogelijk is dat een 
cliënt op een wachtlijst komt.   

5 P.16 Gemeente Ouder-Amstel heeft 
een hogere taakstelling gekregen 
voor plaatsing statushouders in de 
gemeente (en door toewijzing van 
woningen aan statushouders een 
overschrijding van budget voor 
bijzondere bijstand). Wat is de 
huidige taakstelling toewijzing 
statushouders voor 2023 (en wat is 
de genoemde toename)? Hoeveel 
sociale huurwoningen zijn er in de 
gemeente Ouder-Amstel medio 
2023 beschikbaar gekomen voor 
toewijzing aan statushouders en 
andere woningzoekenden? 

VVD Het Rijk heeft de taakstelling voor het 
komende half jaar nog niet bekend 
gemaakt, waaronder voor november en 
december dit jaar. De huidige taakstelling 
voor 2023 tot nu toe is 33. 
Voor statushouders zijn een twintigtal 
woningen beschikbaar gesteld, waarmee 
we onze taakstelling voor dit jaar tot nu 
toe hebben behaald. In 2024 hebben we 
een volledig overzicht van het aantal 
vrijgekomen sociale huurwoningen in 2023 
en ook aan welke woningzoekenden 
(urgenten/regulier) deze woningen 
toegewezen zijn. De voorlopige cijfers zijn 
dus onder voorbehoud. 20 woningen zijn 
toegewezen aan statushouders, 2 
woningen zijn toegewezen aan sociaal-
medisch urgenten, 1 woning is toegewezen 
aan een inwoner die uitgestroomd is uit 
een instelling, 8 woningen zijn toegewezen 
aan stadsvernieuwingskandidaten, 1 
woning is verhuurd n.a.v. de Van Groot 
Naar Beter regeling, 1 woning is op basis 
van maatwerk verhuurd, 1 woning is 
volgens de vrije beleidsruimte van de 
gemeente verhuurd, er heeft 1 woningruil 
plaatsgevonden en er zijn 33 woningen 
toegewezen aan reguliere 
woningzoekenden. 

6 P.17 Hoe succesvol was de 
begeleiding naar werk en hoeveel 
budget is hier in totaal aan 
besteed? 
 

VVD Van januari 2023 tot en met juni 2023 zijn 
er negentien lopende of afgeronde 
trajecten geweest van begeleiding van 
jongeren richting werk, opleiding of (indien 
noodzakelijk) zorg. Specifiek voor 
begeleiding naar werk zijn zes jongeren 
(32%) 'succesvol' begeleid naar werk. 
32% uitstroom naar werk is een goed 
resultaat. Samen met Uithoorn presteert 
Ouder-Amstel goed in het stimuleren van 
de jongeren richting werk.   
 
Van de middelen uit het projectplan 'De 
route van school naar werk' is hieraan tot 



en met juni 2023 ongeveer €9.000 
besteed.  

7 P.21 Hoe kan het dat de gemeente 
onvoldoende zicht heeft op het 
energieverbruik? Zonder goed 
inzicht kan er ook niet goed 
gestuurd worden op het verbeteren 
van de energie-efficiëntie. Zijn er 
wel plannen om de energie-
efficiëntie te verbeteren? 
 

VVD De gemeente heeft goed zicht op het 
energieverbruik in de gebouwen. Bij de 
kleine objecten, waar het hier om gaat 
(bijv. verkeers-regelinstallaties) is dat 
moeilijker.  

8 P.23 waarom worden niet alle 
kosten die samenhangen met het 
project A9 vergoed? 
 

VVD Omdat het geen verhaalbaar project 
betreft zoals is gedefinieerd in de wet. 
Integendeel, de wet schrijft voor dat de 
gemeente medewerking verleent aan dit 
initiatief van het Rijk. Daarom zijn zo goed 
mogelijke afspraken gemaakt waarbij ook 
een deel van de kosten door het Rijk wordt 
gedragen.   

9 P.30 Wenckebachweg Zuid – 
Gemeld wordt dat er (extra) kosten 
zijn voor 2023 (EUR 36.000) die 
niet verhaalbaar zijn, aangezien 
voor de hele fase een vast bedrag is 
afgesproken. Is die fase waarop de 
intentieovereenkomst betrekking 
heeft beperkt tot de 
stedenbouwkundige visie en 
ruimtelijk plan of zitten in de “hele 
fase” nog toekomstige 
werkzaamheden/kosten van de 
gemeente (die dan (ook) niet 
kunnen worden verhaald op 
ontwikkelaar(s))? 
 

VVD De intentiefase gaat alleen over de 
stedenbouwkundige visie en het ruimtelijk 
plan. Naar verwachting zal na vaststelling 
van deze documenten een anterieure 
overeenkomst worden gesloten waarmee 
alle toekomstige werkzaamheden 
(gemeentelijke plankosten) gedekt zullen 
zijn.  

10 P.35 waardoor is de overschrijding 
tbv de organisatie van de 
gemeenteraadsverkiezingen 
ontstaan?  
 

VVD Er zijn dit jaar onverwacht 2x 
verkiezingen. 

11 P37 wat wordt verstaan onder 
frictiekosten?.35 waardoor is de 
overschrijding tbv de organisatie 
van de gemeenteraadsverkiezingen 
ontstaan? 
 

VVD Kosten om de werkorganisatie beter klaar 
te maken voor de periode die voor ons ligt. 

12 P43: past deze investering van 65k 
in de Bindelwijk in de toekomstige 
plannen gezien de 
afschrijvingstermijn van 40 jaar? 
Wordt verwacht dat een huurder 
gevonden kan worden voor de 
vrijgekomen ruimte na de 
verplaatsing van de GGD? 
 

VVD Het gebouw Bindelwijk zal voor alle lokale 
voorzieningen nog lang nodig zijn. De 
vraag naar ruimte is thans groter dan onze 
beschikbare ruimte.  

13 P43: De OBA levert 50% van de 
gehuurde ruimte in de Bindelwijk in 

VVD OBA heeft recent een onderzoek gestart 
naar de behoefte van de gebruikers. Ook 



om bezuinigingsopdracht van de 
gemeente te kunnen realiseren 
(waarbij de gemeente eerst EUR 
65.000 moet investeren om de 
ruimte te verkleinen). Blijft er 
voldoende ruimte over voor de OBA 
om de huidige activiteiten en 
collectie boeken voort te zetten of 
zal de collectie worden verkleind en 
worden de (mogelijkheden 
voor) activiteiten beperkt? 
 

heeft OBA, door de verregaande 
digitalisering, ervaring met het meer 
bieden op minder vloeroppervlak.  

14 Op pagina 30 SMH en de allonge bij 
de anterieure overeenkomst 
omtrent handhaving en openbare 
orde 

In hoeverre is er duidelijkheid 
omtrent de gemaakte afspraken 
daar het de opbrengsten uit 
handhaving op grondgebied Ouder-
Amstel betreft? 

OAA De afspraken worden vastgelegd in de 
allonge SMH.  
Als deze uitwerking gereed is, dan wordt 
dit met u als raad door middel van een 
memo gedeeld. 
De invoering van bestuurlijke boetes 
(aangenomen dat “opbrengsten uit 
handhaving” daarop doelt) wordt 
momenteel voorbereid. Als deze uitwerking 
gereed is wordt de raad geïnformeerd. 

15 2.1.4.2. Verkorting looptijd 
schuldregeling 

Is er een financieel effect voor onze 
gemeente door het nieuwe tarief 
van de saneringskredieten? En zo 
ja, welk effect? 

 

D66 Ja, het nieuwe tarief is opgenomen in de 
begroting voor schuldhulpverlening en past 
binnen het geraamde budget.  

16 2.1.4.3. Participatie 

Om wat voor uitkeringen gaat het 
hier? 

 

Als oorzaak van de stijging wordt 
een toename van het aantal te 
vestigen statushouders genoemd. 
Alle gemeenten hebben hiermee te 
maken. Wat maakt dan bij on tegen 
de trend in het aantal uitkeringen is 
gestegen? 

 

D66 Het gaat over uitkeringen Participatiewet 
(bijstandsuitkeringen), IOAW, IOAZ en 
BBZ. Waarbij de toename zit in de 
uitkeringen Participatiewet 
(bijstandsuitkeringen).  

 

De gemeente Ouder-Amstel heeft de 
taakstelling van 2023 behaald en andere 
gemeenten hebben hun taakstelling nog 
niet behaald. 

De statushouders ontvangen vanaf het 
moment dat zij hier wonen een uitkering.  

Dit maakt dat voor de gemeente Ouder-
Amstel de trend anders is dan de landelijke 
beweging.  

 

De gemeente Ouder-Amstel wordt hiervoor 
gecompenseerd. Echter vindt dit achteraf 
plaats. 



 

17 2.2 Ontwikkelingen met bijstelling 
van de begroting en 2.2.3.2 S4: 

Blz. 12: waarom staat er onder 
lasten een post van € 1.000.000 
positief? Mag de gemeente het geld 
dat ontvangen is voor de opvang 
van Oekraïners maar niet besteed is 
zelf houden? 

 

D66 De voorlopige raming is dat de gemeente 1 
miljoen euro extra overhoudt in 2023 aan 
de opvang van Oekraïners. 

De gemeente mag de volledige 
Rijksbijdrage voor de opvang van 
Oekraïners inderdaad zelf houden, ook als 
het geld niet volledig is besteed. 

18 Blz. 14: ‘Met de kosten van het 
lopende locatieonderzoek opvang 
vluchtelingen is in de berekening al 
rekening gehouden’.  Over welk 
locatieonderzoek opvang 
vluchtelingen gaat dit? 

 

D66 Dit gaat over een locatie-onderzoek naar 
mogelijke locaties voor de opvang van 
vluchtelingen. 

19 3.3.3.6. Verlaging bijdrage DUO+ - 
afdeling buurt 

 

Welke gevolgen heeft het niet 
invullen van vacatures gehad? 

 

D66 Er is met mate werk uitbesteed waardoor 
er voor de openbare ruimte weinig effecten 
waren. 

20 9.1 Splitsen ruimte Bindelwijk 

 

Welke niet-financiële gevolgen heeft 
het halveren van de ruimte van de 
bibliotheek? Vervallen hiermee 
bijvoorbeeld voorzieningen, ruimte 
voor boeken, etc? 

D66 OBA heeft recent een onderzoek gestart 
naar de behoefte van de gebruikers. Ook 
heeft OBA, door de verregaande 
digitalisering, ervaring met het meer 
bieden op minder vloeroppervlak. 


